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  Usnesení č. 1. – č. 12          dne 30. 3. 2023 

 

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Lipovec 

  

Místo a čas konání  

 

Navržený program: 

 

Zasedací místnosti Obecního úřadu v Lipovci 

 30. 3. 2023 v 18.00 hod.   
1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
2. Schválení programu 
3. Schválení pohřebního řádu 
4. Schválení Požárního řádu 
5. Schválení obecně závazné vyhlášky o nočním klidu 
6. Schválení smlouvy zřízení digitální technické mapy 
7. Schválení záměru o pořízení projektové dokumentace 

na rekonstrukci obecního úřadu obce Lipovec 
8. Schválení dodatku č. 2 smlouvy s firmou Marius 

Pedersen SOP a.s. – 2x kontejner na papír 
9. Schválení záměru nového systému svozu odpadů, 

výsledek ankety 
10. Schválení záměru zpevnění cesty na úložiště 

bioodpadu 
11. Schválení pronajímání sportovního zázemí na hřišti  
12. Schválení pronajímání budovy bývalého obchodu 

č.p.19 
13. Rozpočtové opatření č. 1/2023 
14. Oznámení o záměru uzavření pachtovní smlouvy 

s panem Dušanem Mlatečkem 
15. Informace kanalizace 
16. Nabídka práce – kronikář 
17. Činnost hasičů 
18. Diskuze 
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Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání zahájila starostka obce Jana Malá. Kontrola prezenční listiny: přítomno je 6 

členů zastupitelstva, zastupitelstvo je usnášeníschopné a dále je také přítomno 12 občanů 

obce. 

 

 Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhla určit ověřovateli zápisu pana Zdeňka Broma a pana Josefa 

Tomana a zapisovatelem/zapisovatelkou Martinu Englicovou. Byla dána možnost vyjádřit 

se přítomným občanům. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. 

 

Usnesení č. 1/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

 

Řád veřejného pohřebiště v obci Lipovec 
Starostka seznámila přítomné s řádem veřejného pohřebiště ve smyslu § 102 odst. 3 
zákona č. 128/2000 Sb. o obcích. Tento Řád veřejného pohřebiště obec vydává po 
předchozím souhlasu krajského úřadu Pardubického kraje ze dne 21. 12. 2021, vydaného 
pod č. j. KrÚ 949525/2021/OR/ÚP 
Vystaven bude na úřední desce a elektronické desce po dobu 15-ti dnů, umístěn na 
stránkách obce v záložce vyhlášky a na hřbitově v Licoměřicích. 
 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 2 /2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje řád veřejného pohřebiště. 
Tento řád nabývá platnosti dnem schválení ustanovení. 
Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Požární řád 

Starostka seznámila přítomné s požárním řádem. 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 
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 Usnesení č. 3/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje požární řád. 

Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Obecně závazná vyhláška o nočním klidu Obce Lipovec 
Starostka seznámila přítomné s vyhláškou o nočním klidu.  

Před hlasováním dala možnost vyjádři se přítomným občanům. 
 

Usnesení č. 4/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje obecně závaznou vyhlášku o 

nočním klidu. Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Digitální technická mapa 

V České republice bude spuštěna digitální technická mapa. Nově stát ukládá povinnost 

sdílet data do centrálně budovaného systému DTM krajů, který bude sloužit pro potřebu 

rozhodování a koordinace v rámci stavebního řízení. Pro každého vlastníka, správce a 

provozovatele technické a dopravní infrastruktury dle vyhlášky 393/2020 Sb. vzniká povinnost 

zveřejňování dokumentace sítí technické a dopravní infrastruktury do IS DTM krajů 

prostřednictvím jednotného výměnného formátu. Digitálně technická mapa představuje 

poměrně komplikovaný informační systém. Oslovili jsme firmu „GPlus s.r.o.“, která nám 

byla doporučena. Tato firma nám poskytne kompletní internetovou aplikaci, do které 

doplníme informace dle zákonného nařízení. Bude uzavřena smlouva na dobu neurčitou 

s výpovědní lhůtou 3 měsíců.  

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

Občan vznesl dotaz, jestli bude mapa k nahlédnutí. Odpověď: Mapa bude možná ke 

stažení na internetu pro každého občana. 

Usnesení č. 5/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy s firmou 

GPlus s. r. o. o vedení internetové aplikace k digitální technické mapě.                        

Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Schválení záměru o pořízení projektové dokumentace na 
rekonstrukci obecního úřadu obce Lipovec 

https://www.dtmcr.cz/clanky/dtm-cr-a-is-dmvs
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V rámci oprav budovy obecního úřadu jsme se dohodli začít vypracováním projektu. 

Střechu tvoří dvě různé krytiny. Plech a tašky. V novém návrhu na rekonstrukci OU 

počítáme se sjednocením střešní krytiny na tašky. Chtěli bychom sedlovou střechu 

prodloužit i nad zasedací místností. Takováto úprava bude po zakreslení podána na 

stavebním úřadě v Ronově n/D s žádostí o stavební povolení. Uvidíme, zda se podaří tento 

návrh uskutečnit, zda se podaří stavební povolení získat. Projekt pro budoucí rekonstrukci 

zpracuje fima Dubskyatelier s. r. o. 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

 

Občan dotaz: Zda se jedná pouze o střechu? Paní starostka a místostarostka odpověděly, 

že projekt se bude dělat na celý objekt. Strop je v havarijním stavu a opravy se budou 

provádět postupně. 

Usnesení č. 6/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rekonstrukci a vypracování 

projektové dokumentace na rekonstrukci budovy obecního úřadu. Projekt zpracuje fima 

Dubskyatelier s. r. o. pro budoucí rekonstrukci. Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0- 

Usnesení bylo schváleno. 

 

Komunální odpad, uzavření dodatku smlouvy 
 

Na základě podnětů občanů jsme objednali k současnému jednomu kontejneru na papír o 
objemu 1 100 l ještě další. Umístěn je v Lipovci mezi ostatními kontejnery a na návsi 
v Licoměřicích.  
V naší obci se množí stížnosti na svozovou firmu komunálního odpadu (Marius Pedersen 
SOP a.s.). Konkrétně jde o špatné zacházení s popelnicemi a jejich následným 
poškozením. Jednotlivé případy řešíme, ale pokud jsou nádoby zakoupené od jiného 
prodejce, reklamaci je třeba směřovat tam, kde byl výrobek zakoupen. Jednotliví 
dodavatelé se liší v kvalitě použitého materiálu na výrobek. Prokazování, z jakého důvodu 
k poškození došlo je bohužel na nás občanech. Proto nabízíme tuto informaci, kdy nám 
naše svozová firma vychází vstříc při reklamacích, pokud je výrobek zakoupen od nich.  

 Všem zákazníkům firma Marius Pedersen, pobočka SOP a.s. v Přelouči, dodává široký 
sortiment sběrných nádob. Nabízí různé typy nádob pro sběr komunálních odpadů včetně 
separovaného odpadu (plast, sklo, papír) a bioodpad. 
Nádoby doporučuje zákazníkům podle: 

• charakteru odpadu, 
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• použité svozové techniky, 

• prostorových a manipulačních možností zákazníka, 

• ekonomických možností. 

Upozorňujeme občany na ukládání lahví s olejem. Lahev musí být se šroubovacím 
závitem, aby obsah nevytekl a opět neznečistil popelnici na oleje. Jezdí kontroly s firmy 
SOP a již jednou jsme byli upozorněny, že takto znečištěné popelnice vyvážet nebudou. 

 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 7/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje dodatek č. 2 smlouvy s firmou 
Marius Pedersen SOP a.s. – 2x kontejner na papír.  Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - 
Usnesení bylo schváleno. 
 

Anketa – třídění odpadu v obcích Lipovec a Licoměřice 

 

V první řadě děkujeme za vyplnění ankety. Vaše názory, či podměty nás zajímají. Celkem 

odevzdalo anketní lístek 44 domácností. Výsledek ankety je: Třídíte odpad – ano 41, ne 3; 

nejvíce plast, papír, sklo, bioodpad, nejméně kovy. Umístění kontejneru na tříděný odpad 

ano 39, ne 3, nevím 1. Měli byste zájem o vlastní nádoby – ano 25, ne 17, nevím 2. Nádoby 

18 hlasů, pytle 6, bio 1. Svoz komunálního odpadu celoročně 1x za 14 dní – ano 36, ne 8. 

Svoz odpadu 1 x měsíčně v létě ne 37, ano 6, nevím 1. Ukládání bio odpadu na místním 

úložišti ano 18, ne 15, kompostér 11.  

Po zhodnocení ankety jsme se rozhodli u firmy Sop objednat do každé domácnosti 

popelnici na plast a papír o objemu 240 l, které budou vyváženy 1x měsíčně a svoz 

komunálního odpadu bude probíhat celoročně 1x za 14 dní. Realizace proběhne cca za tři 

měsíce. O podrobnostech budeme informovat. Budeme obcházet domácnosti a zjišťovat 

počty popelnic.  

 

Před hlasováním dala možnost vyjádři se přítomným občanům. 

Občan vznesl dotaz na umístění kontejneru na suť na úložiště bioodpadu. Dále se ptá, 

jestli popelnice, které budou přiděleny na tříděný odpad budou platit občané. Odpověď: 

Popelnice budou v pronájmu v rámci smlouvy SOP. Kontejner na suť přistaven nebude, 

protože vyvážení je pro obec nákladné. 
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Usnesení č. 8/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje záměr umístění nádob na plast 

a papír do každé domácnosti s 1 x měsíčním odvozem firmou Marius Pedersen SOP a.s. a 

odvozem komunálního odpadu 1x za 14 dní.  Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - 

Usnesení bylo schváleno 

 

Schválení záměru zpevnění cesty na úložiště bioodpadu 
 

Na úložiště bioodpadu nelze zajet s těžkou technikou. Proto bude cesta zpevněna 

recyklačním materiálem. Tento oplocený pozemek využijeme jako místo ke shromáždění 

nebezpečného a velkoobjemového odpadu dvakrát ročně při sběrných dnech.  Nebude 

tak už docházet k navážení odpadu z okolních vesnic či měst na naše bývalá odkladová 

místa a zatěžován tak Náš rozpočet za náklady na odvoz odpadu. Odkládat odpad bude 

umožněno pouze občanům Lipovec a Licoměřice. 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 9/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje záměr zpevnění cesty na 

úložiště bioodpadu. Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 
Pronájem sportovního zázemí na hřišti 
Ve sportovním zázemí na hřišti byly vybourány dveře do chodby, dveře ke sprchám, 

objednána a zabudována kuchyňská linka. Na půdě položena vata pro vyšší účinek 

zateplení stropu. Současně probíhá úklid a bílení, aby byla budova připravena na novou 

sezonu 2023. 

Termíny veřejných akcí, které se zde budou konat jsou již stanoveny: 22. 4. - hasičská 
soutěž, 30. 4. - pálení čarodějnic, 17. 6. – diskotéka, 24. 6. – fotbal, 1. 7. - vítání prázdnin, 8. 
7. – Punc, 22. 7. – Saturni, 2. 9. – posvícení.  

Budovu budeme pronajímat i k soukromým akcím. Výše nájemného bude činit 2000,-Kč 
plus náklady na energie. Při pronajmutí ke komerčním účelům bude cena stanovena 
dohodou. U paní Englicové je možné rezervovat termín. Je pověřenou osobou 
k předávání a kontrole sportovního zázemí. Prosíme o slušné zacházení a respektování 
provozního řádu. 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádřit se přítomným občanům. 
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Usnesení č. 10/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje pronajímání areálu zázemí 

pro sportovce k soukromým akcím.  Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení 

bylo schváleno 

 

Pronájem budovy bývalého obchodu č. p. 19 
V budově bývalého obchodu jsme zažádali o připojení elektřiny. Byl namontován 

elektroměr a podepsána smlouva o dodávce energii s firmou Čez a. s. Jednali jsme v této 

záležitosti hned, protože každé prodlení by znamenalo horší finanční podmínky připojení.  

 V budoucích min. dvou letech se nebude do této budovy výrazně investovat. Oslovilo nás 

několik zájemců o pronájem. Rozhodli jsme se tedy vyhovět místním občanům a budovu 

připravit k pronájmu jako nebytové prostory. Tímto oznamujeme, že proběhne výběrové 

řízení na pronájem bývalého obchodu, Lipovec č. p. 19. Výběr uchazeče proběhne 

obálkovou metodou, přičemž nejnižší možná cena pronájmu bude požadována 5.000, - Kč 

měsíčně bez energií. Dne 1. 4. 2023 bude vyvěšena informace o pronájmu budovy na 

úřední desce. Po 15-ti dnech od vyvěšení na úřední desce vyhlásíme výběrové řízení, které 

bude trvat dle zák.  30 kalendářních dní.  

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

Dotaz: K jakým účelům bude budova pronajímána. Odpověď: Jako skladovací prostory. 

 

Usnesení č. 11/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje záměr pronajmutí budovy 

bývalého obchodu. Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 
 
Rozpočtové opatření č. 1/2023 
Starostka seznámila občany s rozpočtovým opatřením. Předložila k nahlédnutí občanům. 

Před hlasováním dala možnost vyjádři se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 12/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2023.  

Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno 
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Pachtovní smlouva s panem Dušanem Mlatečkem 
Informujeme občany o záměru uzavření pachtovní smlouvy s panem Dušanem 

Mlatečkem. Výše pachtovného bude stanoveno dle aktuálních cen pachtovného v naší 

lokalitě s přihlédnutím na kvalitu užívaných pozemků. 

 

Tímto oznamujeme, že dnešním dnem 30. 3. 2023 začíná plynout 15denní lhůta pro 

zveřejnění informace o uzavření pachtovní smlouvy, která bude, pokud nebudou 

vzneseny žádné námitky, na dalším veřejném zasedání schválena usnesením.  Do této 

doby mají občané možnost se k dané problematice vyjádřit. 
Starostka dala možnost vyjádři se přítomným občanům. 

Dotaz: O jaké pozemky se jedná? Odpověď: Pozemky zůstávají stejné jako u původní 

smlouvy a čísla pozemků budou vyvěšeny na úřední desce. 

 

Občan Lipovce vznesl dotaz na uklizení pozemku při vjíždění do vsi. Odpověď: Pozemek 

není obecní, vzneseme dotaz majiteli pozemku, zda by si pozemek mohl uklidit. 

 

Usnesení č. 13/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje záměr uzavření pachtovní 

smlouvy s panem Mlatečkem.  Výsledek hlasování: Pro – 6 – Proti – 0 - Usnesení bylo 

schváleno 

 

Informace – Kanalizace 
V únoru byly provedeny sondy, aby se určilo složení geologického podloží. Na dvou 

místech výkopové práce provedl pan Jiří Ruml a v jednom firma s vrtnou soupravou. Cena 

těchto prací je součástí projektu. Pan architekt Linek pokračuje s prací na projektu. Dodat 

hotový projekt by měl na základě uzavřené smlouvy ze dne 15. 6. 2022do konce roku 2023. 

Teprve s hotovou projektovou dokumentací je možné žádat o stavební povolení. A se 

stavebním povolením je teprve možné žádat o dotace.  

 

 

Kronikář – nabídka činnosti kronikáře 

V Obci Lipovec a Licoměřice je zavedena již dlouholetá tradice vedení kroniky. První výtisk 

o obci Lipovec je psán již od roku 1923. V současné době jsou v oblastním archivu 
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v Chrudimi uloženy kroniky č. 1, č. 2 a tři fotoalba k těmto kronikám. Při návštěvě archivu 

jsme se dozvěděli, že, všechny tyto knihy a alba jsou digitalizovány a je možné si o digitální 

kopie zdarma požádat. Nyní jsou již uloženy u nás na Obecním úřadu. Zájemcům 

poskytujeme na externí disk kopie. O kroniku Licoměřic jsme požádali také a čekáme na 

odpověď. Dále jsou na obecním úřadu uloženy kroniky č. 3 a nejnovější kronika č. 4. Tato 

čtvrtá kronika je v současné době napsána do roku 2015. Chybí 7 let. Nechceme tuto 

tradici přerušit, a proto jsme požádali paní Ing. Olgu Haňavcovou, která kroniku 

svědomitě vedla a krasopisem zaznamenávala všechny události v obci do tohoto roku 

2015, zda by byla ochotna tyto chybějící roky doplnit. Je potřeba alespoň rámcově dopsat 

chybějících sedm let a pokračovat ve vedení i v následujících letech. Vyzíváme tedy 

občany, kdo by měl zájem se vedení kroniky zhostit, má nyní možnost.  
 

Starostka dala možnost vyjádřit se přítomným občanům. 
 

 

Činnost hasičů 
Děkujeme naší hasičské organizaci. V sobotu 15. ledna, 4. února a 25. března proběhlo 
čištění cesty k hájence. Byly vyřezány náletové dřeviny, křoví a vytrhány pařezy. Údržba už 
byla nutná. Dřevo, je srovnáno v Lipovci na hřišti a je používáno k přitápění v kamnech. Na 
vyčištěném místě jsou zasázeny ovocné stromky: jabloň, třešně, švestka a hrušky. 

Při této příležitosti byla podána ústní žádost panem Pavlem Fusem o těžbě dřeva na 
obecní cestě do Chválovic. Žádost je zamítnuta. Obec s vytěženým dřevem topí na hřišti. 

Zúčastnili se: Ondřej Šmíd, Mirek Šmíd, Jiří Ruml, Jakub Ruml, Karel Ruml, Pavel Fus, Kamil 
Kubík, Marek Haňavec, Josef Toman, Oldřich Zumr, Matěj Průša. Děkujeme touto cestou 
všem, kteří se na úklidu dobrovolně podíleli.  

 

Diskuse: 

Dotaz: Kdy bude započata kanalizace? Odpověď: Tento rok určitě ne. 

Dotaz: Zda by nebyla lepší kořenová čistička? Odpověď: Je podepsaná smlouva s panem 
Linkem a ta se musí dodržet. Muselo by se opět žádat o změnu územního plánu a 
pravděpodobně by záměr kořenové čistírny nebyl povolen Ministerstvem životního 
prostředí. 

Dotaz: nebylo by lepší se připojit na Ronov?  Odpověď: Tato možnost je realizovatelná, ale 
znamenalo by to opět změnu územního plánu a realizaci na delší dobu. 
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Ukončení veřejného zasedání v 19:15 hod. 
 

 

zapisovatelka:  

______________________________ 

Martina Englicová 

 

 

ověřovatelé zápisu: 

 

 

______________________________ 

Zdeněk Brom 

  

 

______________________________ 

Josef Toman 

 

 

starostka obce: 

 

 

 

Jana Malá 
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